
Styrelsemöte för Simris-Viarps Byalag  Protokoll nr 7, 23/24 

Tisdagen den 4 juni 2024, kl. 18.00 

hos Mats Wallgren, Simris bygata 16 

Närvarande: Annika Hallqvist, Johan Mannergren, Lena Nydahl, Mats Wallgren, Maria 

Nordh, Fredric Ferrari och Andreas Rebert 

  

§ 1 Godkännande av föregående protokoll – nr 6 

Föregående protokoll godkändes. 

 

§ 2 Ekonomisk rapport 

Johan redogjorde för byalagets ekonomi. Totalt saldo för dagens datum var 

56 464 kronor.  

 

§ 3 Hjärtstartare 

Tre potentiella organisationer att söka bidrag ifrån har undersökts; 

Sparbanken Syd, Hjärt- och Lungfonden samt Riksförbundet HjärtLung.  

 

Vi kommer i första hand att söka bidrag från Sparbanken Syd och HjärtLung’s 

lokalförening på Österlen. Hjärt- och Lungfonden erbjuder inte ett totalt 

bidrag utan endast ett startbidrag på 5000 kr om en insamlingssida skapas 

hos dem. Vi avvaktar därför med Hjärt- och Lungfonden.  

 

Eftersom det finns fastlagda ansökningsperioder kommer Annika och Andreas 

ta fram en ansökan i september för att skicka in under oktobers 

ansökningsperiod. 

 

a. Fråga årsmötet 

Vi beslutade även att på årsmötet fråga om medlemmarna är villiga att 

bidra till inköp av hjärtstartare. Förutom medlemmar kan även företag i 

och kring Simris och Viarp tillfrågas.  

 

§ 4 Från byalagsmötet med kommunen 22/4 

Annika och Andreas deltog på mötet och redovisade vad som hade 

presenterats. Mötesprotokoll från kommunen finns som bilaga 1. Svar på 

frågor från byalaget finns redovisade i bilaga 2. 

 

Huvudpunkterna var enligt nedan. 

 



a. Översiktsplanen

Detta är kommunens visionsdokument som beskriver hur kommunen 
ska utvecklas. Den ska vara klar i slutet av 2025 och just nu behandlas 
första fasen, dvs dialogfasen.

b. Föreningsbidrag

Tre typer av bidrag finns att söka för föreningar dit byalag tillhör. Detta 
är driftsbidrag, utvecklingsbidrag och föreningsbidrag inom socialt 
område. Detaljerad information om dessa bidrag och kriterier finns på 
Simrishamns kommuns hemsida.

Förutom dessa bidrag finns det även möjlighet att söka ersättning för 

utsmyckning. Ansökan ska ha inkommit senast 31 mars. 

c. Konsekvenser av stormen Babet

På grund av skador från bland annat stormen Babet har andra

planerade åtgärder behövt prioriterats om och skjutas på framtiden.

§ 5 Deltagande på dialogmöte med Simrishamns kommun 

Annika deltar på dialogmötet med kommunen den 10 juni. 

§ 6 Årsmöte och Simrisdag 

• Stadgeändringarna som godkändes vid förra årsmötet behöver

godkännas även på detta innan de kan införas.

• Tält sätts upp på fredagen den 2 augusti. Bord och stolar är bokade till

den 3 augusti.

• Gräset huggs på ängen vid Toftavägen och eventuellt så klipps det en

extra gång av Bert.

• Mats och Andreas åker till Ica i Hammenhög och ordnar med maten.

• Som förberedelse inför årsmötet tillfrågas några lämpliga personer om

de ställer upp som mötesordförande. Beslutet tas dock av årsmötet.

• Egil Josefsson är inbokad för att hålla ett föredrag vid årsmötet, men

Lena kommer fråga honom om han kan komma till kvällen i stället.

• Valberedningen behöver påminnas om att det är dags för dem att

kontrollera med sittande styrelsemedlemmar om de ställer upp för

omval. Alternativt får styrelsemedlemmar som inte ställer upp för

omval meddela valberedningen detta.



§ 7 Sommarens aktiviteter 

a. Midsommar

Det blir midsommarfirande torsdagen den 20 juni. Tyvärr kan Dan inte

närvara och spela dragspel. Vi kommer därför via byalagets Facebook-

grupp fråga om det finns någon annan musikant som kan underhålla.

Som alternativ blir det digital musik via Mats musikspelare.

b. Utbildning i Boule

Vi kommer ha en aktivitet där intresserade får möjlighet lära sig

tekniker för att spela Boule. Mats kontaktar personen som kommer stå

för utbildningen och bestämmer dag och tid för denna aktivitet.

§ 8 Övriga frågor 

a. Byalagspärmar

Karin har två pärmar med dokument tillhörande byalaget från 2010 till

2019 som behöver tas om hand. Vi beslutade att kontrollera vad dessa

innehåller. Om det inte är något som måste sparas eller skulle vara

intressant att behålla av historiska skäl blev beslutet att dessa slängs.

b. Halmbalar vid Store Hög

En stor samling halmbalar ligger staplade precis bredvid Store Hög i

Viarp. Dessa upplevs dölja den gamla bronsåldersgraven och vi behöver

därför undersöka med ägaren om de kan flyttas.

§ 9 Nästa styrelsemöte 

Nästa möte blir ett arbetsmöte inför årsmötet och Simrisdagen. Det blir hos 

Mats den 23 juli kl. 18.00. 

Mötet avslutades och vi tackade Mats för gott kaffe och goda kakor. 

Annika Hallqvist Andreas Rebert 

Ordförande  Sekreterare 



simrishamn.se 

Samhällsbyggnadsförvaltningen 
 1 (4) 

ADRESS : 272 80 Simrishamn 
BESÖK : Storgatan 22 

TELEFON : 0414-81 92 00 
E-POST : samhallsbyggnad@simrishamn.se

Protokoll byalagsmöte (inlandsbyarna) 

Mottagare 

Enligt sändlista. 

Datum 

2024-04-22 
Protokollnummer 

1 

Ordförande 

Sandra Kapeller 
Vid protokollet 

Anna Bartels 

Ärende/projekt 

Byalagsmöte (inlandsbyarna) 

Sammanträdestid 
17.00 – 18.30 

Sammanträdesplats 

Stora salen, Stortorget 6, Simrishamn 

Närvarande 

Namn Byalag/kommunen Närv 

Linda Larsson Enhetschef offentliga miljöer 

Anna Bartels Projektledare 

Pia Petersson Parkingenjör 

Sandra Kapeller Landsbygdssamordnare 

Ann-Sofie Pellas Översiktsplanerare 

Amanda Edgren Fritids- och föreningssamordnare 

Simris/Viarps byalag 

Gladsax lekplatsförening 

Borrby byalag 

Södra Mellby byalag 

Ravlunda sockens byalag 

Sankt Olofs byalag 

Vitaby Grevlunda byalag 

Östra Hoby byalag 

Östra Vemmerlövs byalag 

PUNKT 

1 Information om översiktsplanen 

1.1 Dialogkartan finns här: simrishamn.se/dialogkarta 

Sista dag att tycka till är 30 april 2024.  

Går det att följa processen? Slutsatser/de stora dragen av inkomna synpunkter och förslag 
kommer att redovisas på hemsidan.  

2 Information om föreningsbidrag 

Bilaga 1
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2.1 2023 nya kriterier för bidragsberättigad förening.  

 

Går det att söka bidrag för att fixa/hyra en lokal (om föreningen saknar lokal)? Fråga från 
Simris byalag. Amanda återkommer med svar. 

 

Information finns på hemsidan: 

Meny till höger/Kultur och fritid/Föreningsbidrag 

 

3 Vad är på gång i kommunen/övriga frågor 

3.1 Om man undrar vilken ledningsägare som lagt ledningen, kontakta Sandra alternativt sök via 
Ledningskollen.se. 

 

3.2 Kommunen prioriterar just nu att åtgärda skador som skett till följd av stormen Babet. Vi har 
stora skador i våra hamnar och på infrastruktur längs kusten. Detta gör att vi har behövt 
omprioritera och skjuta fram flera andra projekt. Gärsnäs torg skjuts fram till 2026.  

 

3.3 Tillgänglighetsanpassning av Borrby strand, ny detaljplan på gång. Strandmatta kräver 
strandskyddsdispens (från Länsstyrelsen). Kommunen tittar på olika kombinationslösningar.  

 

Förening kan sköta vissa delar, kommunen är intresserad av att få hjälp. 

 

3.4 Jätteloka i naturreservatet mellan Simrislund och Brantevik, det är Länsstyrelsen som 
ansvarar för skötsel och åtgärder. 

 

3.5 Ravlunda – hur går det med Ravlunda skjutfält? Kommer hela skjutfältet stängas av, vad gör 
kommunen?  

 

En del av området är utpekat som skyddsobjekt/riksintresse.  

 

Kommunicera att det är viktigt för kommuninvånarna att delar av skjutfältet behålls öppet. 
Politikerna är de som kan påverka detta. Främst ett övningsområde för vår egen 
försvarsmakt, vad kommer det innebära framöver? Oro att hela skjutfältet stängs av.  

 

KSO har beslutat att inte svara på avtal (FSA-avtal?). 

 

3.6 Fastigheter, i den nuvarande översiktsplanen föreslås att ett byahus ska finnas i varje by. Just 
nu är det tre fastigheter som ska säljas:  

 

Strandbadvägen 

Skillinge skola  

Bergengrenska gården 

 

Vissa lokaler borde behållas enligt säkerhetssamordnaren. Detta har tagits upp med 
kommunstyrelsens ordförande.  
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3.7 Bostadstomter – finns det lediga bostadstomter? 

Maila Sandra med dessa frågor och vilken by det gäller så återkopplar vi med svar. 

Det krävs att kommunal service stannar kvar även i inlandsbyarna. 

3.8 Ravlunda – inom detaljplaneområde. Avslag på bygglov på grund av att Fortifikationsverket 
säger nej trots att detaljplanen medger byggnation. Tidigare har kommunen haft en 
överenskommelse med Försvarsmakten när omvärldsläget var lugnare. Försvarsmakten 
säger nej i nuläget till nybyggnad/utbyggnad.  

Önskemål om tydlighet kring om det är lönt att söka bygglov eller inte inom område där 
Fortifikationsverket/Försvarsmakten är sista remissinstans (Ravlunda by). Populärt område 
att bygga. Sandra förmedlar synpunkten vidare till bygglovsenheten. 

3.9 Borrby – våtmark/dagvattenutredning, möte med konsult för att ta fram fyra alternativ. 

3.10 Krisberedskapssamordnaren – kommer den personen ta kontakt med byalagen? 
Krisberedskapssamordnaren kan ha en föreläsning om krisberedskap förslagsvis till hösten 
om byalagen är intresserade.  

Samordnaren har varit i kontakt med församlingen i S Mellby, angående projekt med 
värmestuga.  

3.11 Idrottsplatsen i Gladsax. 

Enligt överenskommelse är halva idrottsplatsen kommunens, halva är lekplatsföreningens. 
Förslag att boka möte för att diskutera igenom skötsel och vem som ska göra vad. I nuläget 
klipps hela av gräsplanen av kommunen men sporadiskt. Pia bokar in möte med 
lekplatsföreningen om detta. 

3.12 Byalaget i S Mellby sköter gemensamma ytor, kommunen äger inga allmänna ytor. 
Utsmyckningsbidraget räcker inte till bensin för att sköta ytor.  

Utsmyckningsbidraget avser egentligen endast fysiska utsmyckningsersättningar så som 
blommor, marschaller med mera. Bidraget baseras på antalet som är folkbokförda i 
respektive by. 

3.13 Ö Hoby – samfällda ytor med oklara ägarförhållanden. För att lösa vem som ska sköta så får 
det göras en lantmäteriförrättning.  

Det går att ta reda på om det är mindre ytor/färre delägare och därefter komma överens om 
vem som ska sköta ytan.  

4 Enkät landsbygdsutveckling 
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En enkät avseende tjänsten som landsbygdsutvecklare (samordnare) har skickats ut 
tillsammans med inbjudan till mötet, bra om byalagen kan fylla i enkäten. Sandra skickar ut 
enkäten igen tillsammans med protokoll och presentationer.  



Svar på frågor från Simris-Viarp (skickades i förväg och besvarades efter mötet) 

Fråga: Går det att ansöka om utvecklingsbidrag / driftsbidrag för ny lokal? 

Svar: Nej, detta gäller befintliga lokaler. 

Fråga: Vad är status på det planerade nya bostadsområdet (Lerehöjsvägen)? 

Svar: Vi väntar fortfarande på beslut från mark- och miljödomstolen avseende det 

överklagade marklovet. Det går inte att ange någon tidplan i nuläget. 

Fråga: Vad är status på utrivningen av dikningsföretagen i Simris? 

Svar: Kommunen kommer att ta över ansvaret för ledningarna från dikningsföretaget. 

Om ledningarna i framtiden skulle sluta fungera har kommunen, i och med 

verksamhetsområdet, en skyldighet att tillse att alla fastighetsägarna blir inkopplade 

på det kommunala dagvattnet i stället. 

Fråga: Kommer skyltning/markering om väjningsplikt i övergången mellan cykelbana 

och Simris bygata återställas? 

Svar: Detta ska återställas. Kan inte säga exakt tidplan, men vi tar med det när vi ska 

göra en beställning av linjemålning på andra ställen också. 

Fråga: Kan det sättas upp skyltning där cykelbanan tar slut för att framför allt hjälpa 

turister vidare till andra resmål? 

Svar: Om vi ska sätta upp en sådan skylt i Simris behöver vi också sätta upp sådana 

skyltar på andra platser, vilket blir ett större projekt. Just nu har vi inte resurser till 

det, men det är intressant att titta på lite längre fram. Jag sparar ert förslag och tar 

med mig det i framtida planering. 

Fråga: Ger kommunen bidrag till Hjärtstartare? 

Svar: Nej, men det går att lämna in ett Simrishamnsförslag om detta. 

Fråga: Kommer det anordnas säker passage för busshållplats vid Gärsnäsvägen? 

Svar: En gång om året har vi samverkansmöte med Trafikverket. Detta möte inföll igår 

och vi tog då upp frågan om säker passage vid busshållplatsen. Vi fick då reda på att 

frågan ligger hos Skånetrafiken eftersom det är de som beställer arbete av 

Trafikverket för åtgärder som har med busshållplatser att göra, även om det rör sig 

om trafiksäkerhet. Så nästa steg för oss är att ta upp frågan med Skånetrafiken. 

Bilaga 2
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